
Voorwoord Koninklijke Haagse Woningvereniging van 1854

Voor u ligt een prachtig boek over Den Haag. Met veel plezier hebben wij gebruik gemaakt van de gelegen-

heid onze unieke Vereniging in dit boek te presenteren.

 

Op 1 maart 1854 werd in navolging van gelijksoortige initiatieven in Arnhem en Amsterdam de ‘Vereniging 

tot Verbetering der Woningen van de Arbeidende Klasse te ’s-Gravenhage’ opgericht. De oorsprong ligt in 

een initiatief van een aantal Leidse studievrienden onder leiding van Mr. H.J. van der Heim goede betaalbare 

woningen te bouwen voor de arbeidende klasse, die in die tijd erbarmelijk gehuisvest was. Bij de oprichting 

telde de Vereniging 78 leden, die een bedrag van f 26.250 bijeenbrachten. 

De Vereniging is de oudste nog bestaande private woningvereniging van Nederland en heeft een belangrijke 

bijdrage geleverd aan de maatschappelijke bewustwording op het gebied van huisvesting van de arbeiders, 

die uiteindelijk werd verankerd in de Woningwet van 1901.

Ter gelegenheid van het 150 jarige bestaan is in 2004 aan de Vereniging het predikaat Koninklijk verleend en 

is de naam veranderd in Koninklijke Haagse Woningvereniging van 1854.

Kort na de oprichting werden in 1855 de eerste 18 woningen in het hof Schuddegeest opgeleverd, een 

Rijksmonument gelegen achter de Javastraat. Het bezit van de Vereniging is in de loop der jaren gegroeid 

tot 1.000 woningen. Nadat eind vorige eeuw enkele complexen zijn verkocht, heeft de Vereniging thans 233 

woningen in bezit. In maart van dit jaar is ‘Het Goudenregenhof’ in gebruik genomen, een school uit 1920 

die is omgebouwd tot 28 appartementen en 11 ateliers. Voor de bewoning is gekozen voor maatschappelijk 

belangrijke beroepen als verpleging, onderwijs, politie en kunstenaars. Het prachtig verbouwde complex is 

genomineerd voor de Nieuwe Stad Prijs 2005. 

Na 150 jaar stelt de Vereniging zich nog steeds ten doel betaalbare, kwalitatief goede huisvesting te bieden 

aan werkenden met een bescheiden inkomen. Gezien de grote behoefte in de stad aan dergelijke woningen, 

heeft de Vereniging zich ten doel gesteld het bezit in de komende jaren verder uit te breiden. 

Ik hoop dat u het boek met veel plezier zult lezen.
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